



# ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒုသဝီပုၤ

## တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လါအုၣ်ဖျါ ၂၄သီ, ၂၀၂၄န့ၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 24-53-11

### ဒုပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ- သဝီဖိသးန့ၣ်အိၣ် (၂၁) န့ၣ် တၢ်ဂၤယီၢ်ဘၣ် ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်ဖဲ ကိးတရံးကီၢ်ဆၢ, (လါဒိၣ်စဲဘၣ် ၂၀၂၃ န့ၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါဖဲ ကိးတရံးကီၢ်ဆၢ, ဒုပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ် ပူၤန့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢ လါနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀၂၃ န့ၣ်န့ၣ်, သဝီဖိလၢ ကိးတရံးဝုၢ်, ကိးတရံးကီၢ်ဆၢ တဖၣ်ဘၣ်ဟးအိၣ်ကမ့ၢ် ဒီ ဖျါ SAC ခိၣ်သးရၢၣ် (ခလရ-၅၅၈) ခးလီၤနီၣ်ကျိဖးဒိၣ်ဆူ ကိးတရံးဝုၢ်ပူၤအယိန့ၣ်လီၤ. ဖဲ လါဒိၣ်စဲဘၣ် ၇သီ, ၂၀၂၃ န့ၣ် န့ၣ်, သဝီဖိ သးန့ၣ် (၂၁) န့ၣ် လၢအမံၤမ့ၢ် မိၤတ--- တၢ်ဂၤလဲၤဝဲဆူကျဲတဘိလၢအလဲၤယီၤဆူ ခိၣ်သးရၢၣ် (ခလရ-၅၅၈) အသးကလၢၤ လၢအဘူးဒီးဝုၢ်တဖျါဖဲ (ခလရ---၅၅၈) အသးတဖၣ်မၤနီၣ်ဒုပျၢ်ပာ်ဝဲဒီးဝုၢ်က့ ဒိသိးပုၤသဝီဖိတဖၣ်ကဟးဆွဲးဝဲတၢ်သ့ကျဲတဘိအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မိၤတ---က့ၤယီၤဆူ က့ၤဒိဝုၢ် လၢကက့ၤဆၢကွၢ်အဟံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲက့ၤတုၤလၢ ဝုၢ်ပူၤန့ၣ်တဘျီဖီ အဝဲယီၢ်ဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်လၢ ဘၣ်တၢ်ဒီးလီၤပာ်အီၤလၢကျဲမုၢ်ပူၤ ဖဲအဘူးဒီးပုၤသဝီဖိအဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢမ့ၣ်ပီၢ်ဖဲထီၣ်အယိ အခိၣ်လၢအစ့ၣ်တပၤဘၣ်ဒိ ဒီး အခိၣ်ထွဲတပၤန့ၣ်ဘၣ်ဒိတုၢ်ကွံာ်ဝဲဖဲတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိဒီး လီၢ်ကဝီၤခိၣ်န့ၣ်လၢ က့ၣ်ဒိ ဝုၢ်ပူၤတဖၣ်န့ၣ်ဝဲလၢ ခိၣ်သးရၢၣ် (ခလရ-၅၅၈) အသးအံၤမ့ၢ်ပုၤဒီးလီၤဟီၣ် လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်အံၤလီၤ, ဒီဖျါအဝဲသ့ၣ် မ့ၢ်သးထဲတဖုၤလၢအဟးဆၢကျိဖဲဟီၣ်ကဝီၤဝဲအံၤအယိန့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup>

<sup>1</sup> တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါဖျါတြၢ်အါရဲၤ ၂၀၂၄ န့ၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤ ပုၤမၤသကိးတၢ်တၢ်ဂၤ ဖဲ ဒုပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတုၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအီၤထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

**(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး**

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၣ် ပီၣ်ဖးထီၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါဒံၣ်စဲဘၢၣ် ၇သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၢၣ်, ကီၢ်ရဲၣ်)	ကွဲးဒိဝုၢ် (ကဝီၤဒ့ ၁), ကီးတရံးကီၢ်ဆၢၣ်, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	မိၤတ---
သးနံၣ်	(၂၁) နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	တလၢၤ
ထီၣ်ပှၢ် / သဘူၤ	သဘူၤ
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ပှၤမၤအိၣ်မုၢ်ဆ့ၣ်မုၢ်ဂီၤဖိ
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘါသီခါ
တၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၤလၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ကွဲးဒိဝုၢ်

ပှၤလၢအမၤအပယွဲတၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သးကျိၤ/ သးရဲၣ် / သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ / သးကလၢၤ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	ဒိၣ်သးရဲၣ် (ခလရ-၅၅၈)	ဘူးဒီးကွဲးဒိဝုၢ်	တသ့ၣ်ညါ

**(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ**

<p><b>၁. ရဲပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.</b></p> <p>KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိတဂၤ မၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံဒီးသံကွၢ်ဒီးပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမိၢ်လၢမံၢ်သကိးမံၢ်ဖဲ ဘ---သဝီ, ထိးဝၣ် လီၤကရူၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၢၣ်, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ် [ဖဲဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်လဲၤဃ့ၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်အလီၢ်န့ၣ်လီၤ].</p>
---

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမိၢ် ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ န့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်

**ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်.**

စးထီၣ်လၢ လါနီၤဝဲဘၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်လံၤလံၤန့ၣ်, ပှၤသဝီဖိအါဒိအါဂၤလၢ ကွဲးဒိဝုၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ် ဒုပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပှၤတဖၣ်, ဘၣ်ဟးအိၣ်ကမ့ၢ်ဝဲ မ့ၢ်လၢ SAC ဒိၣ်သုးရ့ၣ် (ခလရ-၅၅၈) လၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဘူးဒီး ကွဲးဒိဝုၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ခးလီၤနီၤစိကျိၤဖးဒိၣ်ဆူ ကွဲးဒိဝုၢ်ပှၤအသိန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိ [တနီၤဃုၢ်ဆူဝုၢ်ဒိၣ်ဝုၢ်ဃၢၤ, တနီၤဆူပှၤပၢ်ထံလီၢ်ကီၢ်ပှၤဃုၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်အလီၢ် (IDPs), ဒီး တနီၤဆူအဘူးအတံၢ်အိၣ်တၢ်လီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ]. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်န့ၣ်, တဘျီတခါ သဝီဖိတနီၤနီၤဟဲက့ၢ်ဆူဝုၢ် လၢကဟဲက့ၢ်ဆူဝုၢ်အတၢ်ဖိတၢ်လံၤတၢ်ဘျီဒါ, ဒ်အမ့ၢ် ဆီ ဒီး ထိး သ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဒိၣ်စဲဘၣ် ၇သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, မိၤတ---, လၢအမ့ၢ် ကွဲးဒိဝုၢ် သဝီဖိတဂၤ ဒီး အတံၤသကိးတဂၤ အိၣ်လၢတၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်အလီၢ်ဖဲဟီၣ်ကဝီၤလၢတယံၣ်တဘူးဒီး ဟဲက့ၢ်ဃီၤလၢဝုၢ် ပှၤလၢကက့ၢ်ဆူဝုၢ် အဟံၣ်ဃီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်က့ၢ်တုၤလၢ ကွဲးဒိဝုၢ် အခါ, အဝဲသ့ၣ်က့ၢ်ဝဲကျဲၤလၢ SAC (ခလရ-၅၅၈) သုးတဖၣ်ပၢ်ပနီၣ် ပၢ်ဝဲဒီး ဝၣ်[ကရၢၢ်] လၢသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကဟးဆူးသူ ကျဲဝဲအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. [ဖဲဟးလၢကျဲပှၤအဆၢကတီၢ်,] မိၤတ--- ယီၢ်ဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်လၢဘၣ် တၢ်ဒီးလီၤပၢ်အီၤဖဲကျဲပှၤလၢအဘူးဒီးသဝီဖိတဖၣ်အဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကျဲန့ၣ်ဘၣ်တၢ်တြီတံၢ်ပၢ်အီၤဒီးဝၣ်လၢကဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ပနီၣ်လၢ တဘၣ်လဲၤခိကံၢ်ကျဲဝဲအံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟီၣ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်ထံၣ်ဝဲလၢ SAC [လၢအအိၣ်လၢ ခလရ-၅၅၈] တဖၣ်ပၢ်လီၤဝဲဝၣ်လၢကတြီတံၢ်ကျဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကျဲတဘီအံၤအိၣ်ဝဲဖဲဝုၢ်ပှၤ ဒီး ကျဲတဘီအံၤလဲၤတုၤဝဲဒၣ်ဆူ SAC (ခလရ-၅၅၈) အသုးကလၢၤ လၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဘူးဒီးဝုၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်န့ၣ်, [သဝီဖိတဖၣ် တသ့ၣ်ညါဝဲလၢ ဘၣ်မနုၤဃီ SAC တြီတံၢ်ပၢ်ကျဲလၢဝၣ်န့ၣ်ဘၣ်ဒီး] SAC တဟ့ၣ်ပလီၢ်ပှၤသဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်ဒီးလီၤမ့ၢ်ပိၢ်လၢကျဲပှၤအံၤဘၣ် န့ၣ်လီၤ.

မိၤတ--- အခိၣ်စ့ၣ်တပၤဘၣ်ဒိ ဒီး အခိၣ်ထွဲတပၤန့ၣ်ဘၣ်ဒိၣ်တူၢ်ကွံၣ်ဝဲစးထီၣ်လၢခိၣ်လၢတုၤခိၣ်ဒုၣ်သ့ၣ်ဖဲတၢ်ဆါဟံၣ် ခီဖျိဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်ပိၢ်ဖးထီၣ်ဘၣ်အသိန့ၣ်လီၤ. အဆိန့ၣ် လီၢ်ကဝီၤပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ[KNU] လဲၤဆှၢ မိၤတ--- ဆူ တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒါးတဖျါလၢအအိၣ် ဖဲ c---သဝီ, ထိးဝၣ်လီၤကရူၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒီး [ဝံၤအလီၢ်ခံ] တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒါးဆှၢက့ၢ်ပှၤဆါတဂၤအံၤဆူ ဒ---တၢ်ဆါဟံၣ် လၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ ယီၤကီၢ်ဆါန့ၣ်လီၤ. [ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်တလိၣ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ပှၤဘၣ်မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ပှၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်တိၤမၤမၤစၢၤ အသိန့ၣ်လီၤ.] [ဒ်န့ၣ်အသိးဖဲ လါဖှၤတြုၤအါရဲ ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ်,] မ့ၢ်လၢ မိၤတ--- အခိၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်တူၢ်အီၤတခီန့ၣ် အတၢ်ပှၤလီၢ်တဘျီဂ့ၢ်ဒဲးဘၣ်အသိဘၣ်လဲၤ ဒုးန့ၣ်အသးဒီး [လၢတၢ်သမံသမိးကွၢ်က့ၢ်တၢ်ဆါအဂီၢ်] ဖဲ ဒ---တၢ်ဆါဟံၣ် [န့ၣ်လီၤ. ဒ---တၢ်ဆါဟံၣ် အပှၤမၤတၢ်ဖိ တဂၤ ဒုးသ့ၣ်ညါဝဲ မိၤတ--- အမိၢ်လၢ အခိၣ်တူးန့ၣ်တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤအီၤခီလီ [တဘၣ်ဟ့ၣ်အပှၤဘၣ်] ဖဲအခိၣ်ပှၤလီၢ်မ့ၢ်ဘျီက့ၢ် မူမူနီၢ်နီၢ်ဆါကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. [ ထံဂ့ၢ်ကီၢ်ဂၤကမံးတံၢ်ဘၣ်ဃးဆီခိၣ်ဂီၤ (ICRC) ကဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်အီၤတၢ်လၢာ်ဘျီလၢာ်စ့ၢ် လၢခိၣ်တူးပှၤအဂီၢ်

န့ၣ်လီၤ.]

ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤဝံၤအလီၢ်ခဲ, မိၤတ--- ဒီး အဟံၣ်ဖိယီဖိတဖၣ်လဲၤအိၣ်က့ၤဆူ c---သဝီ လၢအအိၣ်ဖဲ ထီးဝၣ်လီၤကရူၢ် လၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ ယီၤကီၢ်ဆၢ [ဒီး ဖဲအဝဲသ့ၣ်လဲၤအိၣ်ကမ့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤအပူၤလၢအဘူးဒီး ကွဲးဒိဝုၢ်န့ၣ်လီၤ].

မ့ၢ်လၢ (ခလရ-၅၅၈) မ့ၢ်သးဖိၣ်စုကဝဲၤ [သးရ့ၣ်] ထဲတဖုဇိၤလၢအအိၣ်ဆီ လီၤအသးကလၢၤဘူးဒီး ကွဲးဒိဝုၢ် အပီၤလီၢ်ကဝီၤခိၣ်န့ၢ်ဒီး သဝီဖိအိၣ်လၢ ကွဲးဒိဝုၢ် တဖၣ်န့ၣ်ဝဲလၢ SAC (ခလရ-၅၅၈) ဒီးလီၤ ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်အံၤ ဖဲသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ယံၣ်ဒီး အဟံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမံၤညါ (ခလရ-၅၅၈) အံၤမ့ၢ်သးထဲတဖုဇိၤလၢ အဟးဆုၣ်သးကျိၤဖဲ ဟီၣ်ကဝီၤအံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤအံၤဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၉သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်, ဖဲc---သဝီ, ထီးဝၣ်လီၤကရူၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၢ, ဒူပျၢ်ယံၣ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲသဝီဖိတဂၤလၢအဘၣ်ဘူးအိၣ်ကမ့ၣ် လၢအမံၤမ့ၢ်မိၤတ--- အိၣ်လၢကွဲးဒိဝုၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၢ လၢအဘၣ်ဒိၣ်တူၣ်ကွံၣ်အခိၣ်ထွဲ ဖဲအဘၣ်ဒိဒီးဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်ဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢဒိၣ်စဲဘၣ် ၇ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် န့ၣ်, မိၤတ--- ယီၢ်ဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ် ဖဲအဝဲဟဲက့ၤ ဆုၣ်ကွၢ်အဟံၣ်လၢကွဲးဒိဝုၢ်ပူၤအါန့ၣ်လီၤ. အဝဲယုၢ်ထီၣ်လၢဝုၢ်ပူၤမ့ၢ်လၢ SAC ခးလီၤတၢ်ဖဲ လၢနီၣ်ဝုဘၣ် ၂၀၂၃ နံၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤဝံၤအလီၢ်ခဲ အဝဲဘၣ်တၢ်လဲၤဆူအါဆူ ဒ--- တၢ်ဆါဟံၣ်လၢအအိၣ်ဖဲယီၤကီၢ်ပူၤ, လၢတၢ်ကူဆါယါဘျါသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-KHRG)

**(၄) တပတီၢ်- တၢ်ယုန့ၢ်အခွဲး**

မ့ၢ်ပူၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပူၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယံၣ်လၢပကသူတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဒါ, ဟ့ၣ်ပူၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယံၣ်လၢပကသူတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပူၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဒီးအဟံၣ်ဖိယီဖိဟ့ၣ်အခွဲးလၢ ပကသူတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤန့ၣ်လီၤ.

**ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျါကိၣ်**

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျူတဖုလၢအာ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပူၤဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပူၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘီးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သီးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ [www.khrgh.org](http://www.khrgh.org) အပူၤသ့ၣ်ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.